
BARCELONA, 7 DE JUNY DE 2018 

ASSEMBLEA DE L’AFA DE L’ARENAL DE LLEVANT 

La reunió comença a les 17.10 amb total de 43 assistents. 

Es segueix l’ordre del dia establert: 

(i) Presentació 

Benvinguda i agraïments als assistents per part de l’Anna Guerrero (AG), presidenta de l’AFA. Segueix 
una ronda ràpida de presentació dels vocals de les deu comissions. 

(ii) Situació econòmica 

En Raül Amigó, en absència de Sílvia Ruiz (tresorera), presenta la distribució de romanent aprovat a 
l’assemblea d’inici de curs, i les despeses fetes fins aquest moment (8.700€ de material per l’escola i 
2.535€ per als tendals del chill-out). Les despeses pendents d’executar són el pressupost per ombres i el 
pressupost per la caseta on guardar part del material de l’AFA (6.300€ i 3.000€, respectivament) 

S’emplaça a discutir el tema d’ombres en arribar al punt vii de l’ordre del dia. El tema de la caseta està 
aturat a l’espera que l’escola ens cedeixi un espai on instal·lar-la.  

(iii) Greu problemàtica en l'accés als instituts de  zona i subzona 

La comissió col·legiada d’escola en lluita presenta l’estat de la situació pel que fa als resultats de les 
preinscripcions a secundària pel curs 18-19. Presenten també l’estat de la demanda d’IES. 

Exposa l’evident manca de control i planificació per part del consorci pel que fa a la situació d’assignació 
de places i instituts. Es mostra en un gràfic evolutiu la diferència entre la demanda de places i l’oferta pels 
propers anys. 

Fan un breu resum del seguiment que es fa per tal de denunciar la necessitat urgent d’una gestió més 
eficient i una planificació que no passi per augments de ràtio o bolets. 

Donat l’interès del debat, i esgotat el temps previst per aquest punt, es decideix organitzar una reunió 
temàtica el proper mes d’octubre on es pugui debatre la complexitat d’aquesta problemàtica d’una manera 
més extensa. 

(iv) Votació nova junta de l’AFA 

AG explica el procés que s’ha seguit en el calendari per a la convocatòria d’eleccions i noves 
candidatures. Convida a la reflexió conjunta del motiu pel qual no s’ha rebut cap proposta de nova Junta. 
Es fa èmfasi en allò que podria representar perdre l’AFA: escola sense espai de Menjador i Migdia, 
escola sense extraescolars ni casals, escola sense programa d’activitats lúdiques, solidàries i 
culturals, escola sense representació de l’AFA al consell escolar, entre d’altres. 

Es proposa fer una difusió contundent de l’impacte que representaria. Que les famílies prenguin 
consciència d’aquest possible escenari.  

AG explica que la decisió que ha pres, malgrat la seva intenció i la seva vocació era de renovació de 
càrrec cada dos anys, és seguir un any més (ara sí improrrogable) per atendre aquesta excepcionalitat. 
S’anuncia un calendari d’eleccions homònim al d’enguany d’aquí un any. 



Es procedeix a la presentació de la nova Junta: 

 

La distribució de vocalies entre les dues vicepresidències respon a la necessitat d’organitzar i donar 
sortida a les possibles incidències en el dia a dia. Es posa de relleu que no hi ha cap intenció de fiscalitzar 
les tasques de les comissions, sinó oferir un interlocutor (que no sigui AG) per a possibles indecents 
menors o necessitat urgents.  D’aquesta manera es pot alliberar AG d’algunes qüestions domèstiques i es 
poden atendre als objectius que s’han proposat com a Junta per aquest període. 

D’acord amb l’experiència acumulada dels darrers dos anys, s’ha considerat necessari constituir una nova 
comissió d’infraestructures que atengui a la programació de les necessitats de reparacions i millores en 
els espais de l’escola (en coordinació amb l’escola o consorci, segons correspongui). Es proposa com a 
vocal de comissió en Marc Bruguera. 

AG explica que l’objectiu com a presidenta d’aquest nou any és doble: (i) ser proactius en la captació de 
socis i voluntaris a l’AFA. Això implica comunicar i difondre les activitats i les càrregues de temps que 
implica formar part d’una comissió o junta, i (ii) fer una tasca d’institucionalització, això és col·laborar 
activament amb un moviment incipient que comença a organitzar les AFAs del barri. Fer xarxa per oferir 
respostes coordinades a problemàtiques comunes i fer barri i comunitat. 

Anuncia que a partir d’ara serà ella qui anirà a les reunions de Consell Escolar (fins ara l’AFA estava 
representada per Esther Viñals). 

Es procedeix a les votacions: 

 Votació a la nova estructura de Junta: 41 vots a favor, 0 vots en contra, 2 abstencions 
 Votació de la vocalia de la nova comissió d’infraestructures, Marc Bruguera: 43 vots a favor, 

0 vots en contra, 0 abstencions 
 Votació de la vocalia de Fem Barri, Anna Sans: 43 vots a favor, 0 vots en contra, 0 

abstencions 
 Votació de la renovació de la vocalia de Comunicació, Laia Roca: 43 vots a favor, 0 vots en 

contra, 0 abstencions. 
 



(v) Resum enquesta activitats i debat i (vi) canvis en el calendari: 

Laia Roca exposa el resultat de l’enquesta d’activitats de l’AFA. S’explica que aquesta enquesta es 
decideix fer perquè en les darreres juntes es posa de manifest un cert desgast per la dificultat de trobar 
voluntaris que col·laborin en les activitats que s’organitzen. A més, es detecta que hi ha una acumulació 
d’activitats al llarg del mes de Maig i es decideix traslladar aquesta impressió als pares de l’escola per tal 
que hi diguin la seva. 

Han respost l’enquesta 146 persones de les quals el 70.5% ha participat com a voluntari a alguna activitat 
proposada per l’AFA. El 90% consideren que les activitats proposades són adequades i els semblen entre 
bé i molt bé. El 84% de les respostes rebudes consideren que el nombre d’activitats és correcte. 

L’activitat amb més participació és la festa de fi de curs, seguida per la cursa solidaria i la festa solidaria. 

A la pregunta de quines activitats afegiríeu o proposaríeu s’evidencien algunes propostes que tenen a 
veure amb l’escola i no amb l’AFA (festa/exhibició de Nadal, festa amb representació de mestres i equip 
directiu). D’entre les que podem assumir com a AFA s’acorda fer una crida per tal que les persones que 
han fet les propostes s’impliquin en l’organització, i n’avaluïn i organitzin la seva execució. 

Tenint en compte comentaris i correus electrònics rebuts, i per les darreres reunions de junta, es proposa 
replantejar la paella de germanor i fer un dinar de germanor el mes d’Octubre (que també pot ser una 
paella). D’aquesta manera, s’allibera el mes de Maig d’una activitat, i ens permet que oferir una festa de 
benvinguda dels nouvinguts a P3 i fer una major cohesió d’escola. També es proposa que sigui una festa 
on l’AFA pugui explicar quines són les seves competències i les vocalies puguin fer reclam de voluntaris. 
S’acordarà la data en base al calendari de colònies i es començarà a coordinar amb el grup classe 
implicat (2n). 

S’obre un debat extens en relació als voluntaris i al funcionament d’organització de festes. La vocal de 
Belluga’t, Laura Vallverdú, es compromet a organitzar amb el curs que correspongui cada activitat des del 
principi. Això implica no contactar amb els delegats només per omplir una graella de voluntaris sinó per 
acordar l’abast i els detalls de les festa. 

S’apel.la al sentiment de pertinença a un grup i a l’escola, i a la necessitat de fer les activitats d’acord al 
nombre de voluntaris que hi hagi, no més. També es proposa que els alumnes del cursos més grans 
participin com a voluntaris recollint i muntant taules i cadires, entre d’altres 

(vii) projecte ombres al pati 

Raül Amigó i Marc Bruguera expliquen l’estat de la qüestió pel que fa a les ombres. Fins fa unes 
setmanes no s’ha rebut una carta del consorci on oficialment ens diuen que no poden implicar-se ni 
atendre a la nostra demana d’ombres perquè consideren que sí que tenim (algunes) ombres i que han de 
prioritzar escoles que no en tenen (cap). 

Amb aquest punt de partida s’han de valorar el perfil d’empresa que pot executar aquest projecte (tenint 
en compte que han de tenir una certa homologació per tractar-se d’infraestructures de centres escolars) i 
llavors valorar les propostes econòmiques i la seva viabilitat.  

Hi ha un comissió d’ombres constituïda ad hoc per ocupar-se del seguiment d’aquest projecte. 

 

 



(viii) Festa de final de curs i 15 anys de l’escola 

S’explica que la Junta ha convidat a tot l’equip de mestres de l’escola a la festa de fi de curs. La Laura 
Vallverdú, vocal de Belluga’t, ens explica que serà una festa que començarà a les 17.00 hores i oferirà: 
Jocs de fusta que fomenten la col·laboració, pintacares, photocall, màgia, música en directe, actuació dels 
Atabalats, Bar, venda de productes casolans de postra com coques de Sant Joan. Es preveu que les 
activitats dirigides acabin a les 20.00 hores per començar la organització de les taules pel sopar, que 
haurà d’acabar a les 00.00 hores. 

Com a novetat, s’ha proposat implicar a les famílies i alumnes de 5è per tal que tinguin un espai on 
vendre productes casolans i que la recaptació permeti reduir la quota de colònies de 6è. 

AG explica que el proper curs l’escola farà 15 anys i s’han acordat algunes activitats amb l’escola: 

 dinar de germanor a principis d’octubre  (AFA) 
 videoclip, lipdub o similar (Escola) 
 elaboració d'un parell de murals de fotos dels últims 5 anys (Escola) 
 creació d'un gegantó o figura durant la setmana cultural (Escola) 
 foto col·lectiva (AFA) 
 tancament de l'aniversari per la festa final de curs (AFA) 

No hi ha temes sobrevinguts ni preguntes, de manera que l’Assembla es conclou a les 19.40 hores. 

 

 

 

 

 

 


